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Welcome ICCCASU Subscriber 
Bienvenue abonné ICCCASU

Dear ICCCASU Members,
 
As the 6th ICCCASU Conference approaches, the entire Organizing Committee has been working
diligently to prepare a meaningful and dynamic event. We are excited to welcome you soon!
 
In this newsletter, we are pleased to share several exciting updates. First, we have received
encouraging news regarding federal funding support. Second, we are honored to announce the
participation of several distinguished individuals—some confirmed, others in ongoing discussions
—who will deliver opening remarks, keynote speeches, and take part in other key conference
activities.
 
Join us at ICCCASU 6: Where Global Ideas Meet Local Solutions!
 
For full details, please refer to the complete newsletter. We look forward to your participation and
contributions in making this conference a success.
 
Warm regards,
 
The ICCCASU Organizing Committee
 

Chères/Chers membres d’ICCCASU,
 
À l’approche de la 6e conférence ICCCASU, tout le comité organisateur travaille avec ardeur pour
préparer un événement dynamique et enrichissant. Nous sommes impatients de vous y accueillir
très bientôt !
 
Dans ce bulletin, nous avons le plaisir de partager plusieurs nouvelles enthousiasmantes. Tout
d’abord, nous avons reçu un soutien financier encourageant de la part d’un organisme fédéral.
Ensuite, nous sommes honorés d’annoncer la participation de plusieurs personnalités distinguées
— certaines confirmées, d’autres en cours de discussion — qui prononceront des allocutions
d’ouverture, des conférences principales et prendront part à d’autres activités clés pendant la
conférence.
 
Rejoignez-nous à ICCCASU 6 : Là où les idées mondiales rencontrent les solutions locales !
 
Pour plus de détails, veuillez consulter le bulletin complet. Nous comptons sur votre participation
active et vos précieuses contributions pour faire de cette conférence un succès.
 
Cordialement,

Le comité organisateur d’ICCCASU
 

https://us20.campaign-archive.com/?e=[UNIQID]&u=9f561c71c8fd0136591931c06&id=b1f2456b02


 

ICCCASU 6 Receives Federal Research
Support from SSHRC

ICCCASU 6 reçoit le soutien du CRSH

The ICCCASU Organizing Committee is pleased to share some great news with you: the Social
Sciences and Humanities Research Council of Canada (SSHRC) has recently awarded our team
funding to organize the 6th ICCCASU conference, which will take place at the University of
Ottawa, Canada, from July 26 to 31, 2025.
 
Although the amount is modest, this recognition from a top-tier Canadian federal research agency
is very encouraging. This marks the third time SSHRC has supported ICCCASU activities—
previously in 2021 for ICCCASU 4, and again in 2024 for the Canada–China Housing Workshop.
 

Le comité organisateur d’ICCCASU a le plaisir de partager une excellente nouvelle : le Conseil de
recherches en sciences humaines du Canada (CRSH) a récemment accordé un financement à
notre équipe pour l’organisation de la 6e conférence ICCCASU, qui se tiendra à l’Université
d’Ottawa, au Canada, du 26 au 31 juillet 2025.
 
Bien que le montant soit modeste, cette reconnaissance de la part d’un important organisme
fédéral de recherche canadien est très encourageante. Il s’agit de la troisième fois que le CRSH
soutient les activités d’ICCCASU — après l’avoir fait en 2021 pour ICCCASU 4, puis en 2024
pour l’atelier Canada–Chine sur le logement.
 

ICCCASU6 Is Ready — Join Us in
Canada’s Capital This July!



ICCCASU6 est prêt — Rejoignez-nous
dans la capitale canadienne en juillet !

With the support of SSHRC, we are proud to announce that the 6th International Conference on
Canadian, Chinese, and African Sustainable Urbanization (ICCCASU6) will be held from July 26
to 31, 2025, at the University of Ottawa, Canada. This edition holds special significance as it
marks the 10th anniversary of ICCCASU—celebrating a decade of fostering dialogue, advancing
research, and inspiring action that bridges Canada, China, and African nations across Global
North–South divides.
 
The theme of ICCCASU6, “Humanizing Urbanization: Housing, Livelihoods, and Resilient Cities in
a Changing World,” speaks directly to the urgent and complex urban challenges facing societies
worldwide. The conference will serve as a vibrant platform for exchanging innovative ideas,
sharing best practices, and promoting collaborative, cross-sector solutions. We are expecting to
welcome hundreds of participants—including academics, practitioners, policymakers, and
community leaders—from over 35 countries, underscoring the international relevance of our
shared urban agenda.
 
The Opening Ceremony will take place on the morning of Monday, July 28, in Room FSS 4007 at
the University of Ottawa, followed by the ICCCASU Gala at the same venue that evening. From
July 28 to 30, the main conference will feature a rich program of academic presentations, panel
discussions, and keynote speeches, primarily scheduled in the mornings to accommodate global
audiences, particularly in Africa and China, as the event will follow a hybrid format.
 
We are honored to confirm the participation of several distinguished individuals—either confirmed



or currently in discussion—to deliver opening remarks and keynote addresses. These include:
 
The Honourable Yuen Pau Woo, Canadian Senator and Honourable Chair of ICCCASU6
The Honourable Annaclaudia Rossbach, Executive Director, UN-Habitat
Chinese Ambassador to Canada or his representative
H.E. Prospère Higiro, Rwandan Ambassador to Canada
Ms. Grace Chikumo-Mtonga, Head, Habitat International Coalition (Zambia)
Ms. Patricia Roset-Zuppa, Vice President of Policy, Canada Mortgage and Housing Corporation
(CMHC)
Mayor of Ottawa or his representative
Dr. Oumar Sylla, Director, UN-Habitat Regional Office for Africa
Professor John Zacharias, Peking University (China)
Professor Aziza Chaouni, University of Toronto (Canada)
Dr. Navid Mashhadi Moghaddam, GeoAI Expert, University of Ottawa (Canada)
 
Special Sessions and Luncheon Talks
In addition to the core program of dozen panels presentation, ICCCASU6 will include two special
luncheon talks.
 

Professor Benjamin Gianni of Carleton University will reflect on the outcomes of the
Canada–China Housing Workshop held in June 2024 at the University of Ottawa,
comparing shared housing challenges and offering critical insights into the differences and
similarities between the two countries.
Dr. Tonton Mundele of Global Affairs Canada, who will soon assume his post as Trade
Commissioner at the Canadian Embassy in Beijing, will deliver a talk entitled “The
Challenges and Prospects of Canada–China Economic and Trade Relations from the
Perspective of Housing and Urban Development.”

 
Several special sessions will address key thematic areas of urban sustainability. One such
session will focus on women’s land rights in Africa, led by Mr. Allan Cain, Founding Director of
Development Workshop (Angola), and supported by Global Affairs Canada. This panel will explore
policy innovations and grassroots strategies that empower women through secure land tenure,
contributing to inclusive and resilient urban growth. Another session, presented by the Hungry
Cities Partnership at the Balsillie School of International Affairs (Wilfrid Laurier University), will
explore “International Migration and Urban Food Security,” using case studies from Africa, China,
and Canada to analyze how migration intersects with urban food systems and sustainability
strategies. A third key session, led by Dr. Claude Ngomsi of UN-Habitat, will highlight a
transformative infrastructure project: a proposed transcontinental transportation corridor across
Africa. Co-sponsored by international partners, including USAID, this project aims to strengthen
regional connectivity, support sustainable urban development, and drive economic integration
across the continent.
 
Another major feature of the conference will be a high-level dialogue between African
Ambassadors in Ottawa on African sustainable urbanization. With urbanization rates in sub-
Saharan Africa among the highest in the world—often exceeding 5 percent annually—Africa is
experiencing unprecedented growth, particularly in its secondary cities. According to UN-Habitat
reports, these smaller urban centers are absorbing the majority of new population growth,
outpacing capitals and other major cities. In response to this reality, ICCCASU6 will host a special
panel on African Sustainable Urbanization. Experts from the UN-Habitat African Regional Office
will join four African Ambassadors to Canada (two Anglophone and two Francophone) to explore
key challenges and emerging solutions. The discussion promises to be insightful, offering diverse
perspectives and practical policy ideas.
 
Capacity Building
As part of its commitment to capacity building, ICCCASU6 will also host an International Training
Workshop at the University of Ottawa. This workshop will focus on selected themes from the
conference and will feature expert facilitators from UN-Habitat, academia, government, industry,
and civil society. Designed especially for youth and women—but open to all—it will focus on
affordable housing and sustainable city development. The workshop’s objectives are to enhance
participants’ knowledge of Sustainable Development Goal (SDG) localization, promote inclusive
and resilient urban communities, share best practices from different global contexts, and explore
how artificial intelligence and emerging technologies can help shape the future of sustainable
urban management.
 
Expanding Globally
Expanding its reach, ICCCASU6 will also feature satellite events in three additional regions. In
China, Professor Wang Xingping from Southeast University will lead a localized academic
program. In the Caribbean, Professor Olivier Dehoorne from the Université des Antilles – FWI
(France) will host a regional dialogue. In Morocco, Professor Kh Md Nahiduzzaman from
Mohammed VI Polytechnic University (UM6P) will coordinate a third satellite event on Africa
urbanization. Each location will contribute unique perspectives and foster international knowledge
exchange.
 
As momentum builds, we warmly invite all prospective participants to join us for what promises to



be a vibrant, intellectually stimulating, and impactful event. ICCCASU6 will be an extraordinary
opportunity to engage with cutting-edge urban research and practice, and to shape the future of
sustainable urbanization across continents.
 
Stay tuned for registration updates at https://icccasu.com/ and don’t forget to mark your
calendars.
 
 
ICCCASU6: Where Global Ideas Meet Local Solutions.
Let’s shape the future of sustainable urbanization—together.

 

Avec le soutien du CRSH, nous avons le plaisir d’annoncer que la 6ᵉ Conférence internationale
sur l’urbanisation durable au Canada, en Chine et en Afrique (ICCCASU6) se tiendra du 26 au 31
juillet 2025 à l’Université d’Ottawa, au Canada. Cette édition revêt une importance particulière
puisqu’elle marque le 10ᵉ anniversaire d’ICCCASU, une décennie de dialogue, de recherche et
d’action pour rapprocher le Canada, la Chine et les pays africains dans une perspective Nord-Sud
globale.
 
Le thème de cette conférence, « Humaniser l’urbanisation : logement, moyens de subsistance et
villes résilientes dans un monde en mutation », reflète les défis urbains pressants et complexes
auxquels font face nos sociétés. ICCCASU6 offrira une plateforme dynamique d’échanges d’idées
novatrices, de partage des meilleures pratiques et de promotion de solutions collaboratives et
multisectorielles. Nous attendons plusieurs centaines de participants – universitaires, praticiens,
décideurs politiques et leaders communautaires – issus de plus de 35 pays, soulignant la
pertinence mondiale de notre agenda urbain partagé.
 
La cérémonie d’ouverture aura lieu le lundi 28 juillet au matin, dans la salle FSS 4007 de
l’Université d’Ottawa, suivie le soir du Gala ICCCASU dans le même lieu. Du 28 au 30 juillet, le
programme principal de la conférence comprendra des présentations académiques, des tables
rondes et des conférences plénières, principalement en matinée afin de faciliter la participation
des publics en Afrique et en Chine, car l’événement adoptera un format hybride.
 
Personnalités invitées
Nous avons l’honneur de confirmer la participation de plusieurs personnalités éminentes –
confirmées ou en cours de confirmation – pour les allocutions d’ouverture et les conférences
principales :
 
L’Honorable Yuen Pau Woo, Sénateur canadien et président d’honneur d’ICCCASU6
L’Honorable Annaclaudia Rossbach, Directrice exécutive, ONU-Habitat
L’Ambassadeur de Chine au Canada ou son représentant
S.E. Prospère Higiro, Ambassadeur du Rwanda au Canada
Mme Grace Chikumo-Mtonga, Directrice de la Coalition internationale pour l’habitat (Zambie)
Mme Patricia Roset-Zuppa, Vice-présidente, Politiques, Société canadienne d’hypothèques et de
logement (SCHL)
Le Maire d’Ottawa ou son représentant
Dr Oumar Sylla, Directeur régional pour l’Afrique, ONU-Habitat
Professeur John Zacharias, Université de Pékin (Chine)
Professeure Aziza Chaouni, Université de Toronto (Canada)
Dr Navid Mashhadi Moghaddam, expert en géo-intelligence artificielle, Université d’Ottawa
(Canada)
 
Séances spéciales et déjeuners-conférences
En plus des panels principaux, ICCCASU6 proposera deux déjeuners-conférences spéciaux :
 

Le professeur Benjamin Gianni (Université Carleton) reviendra sur les conclusions de
l’Atelier Canada–Chine sur le logement tenu en juin 2024 à l’Université d’Ottawa, en
comparant les défis communs et les différences structurelles entre les deux pays.

 

Le Dr Tonton Mundele (Affaires mondiales Canada), bientôt en poste comme délégué
commercial à l’ambassade du Canada à Beijing, présentera une conférence intitulée : «
Défis et perspectives des relations économiques et commerciales Canada–Chine à travers
le prisme du logement et du développement urbain ».

 
Plusieurs séances spéciales aborderont des thématiques clés de l’urbanisation durable :
 
Les droits fonciers des femmes en Afrique, animée par M. Allan Cain, directeur fondateur de
Development Workshop (Angola), en collaboration avec Affaires mondiales Canada. Le panel
explorera les innovations politiques et les stratégies communautaires en faveur de
l’autonomisation des femmes. Migrations internationales et sécurité alimentaire urbaine,

https://icccasu.com/


organisée par le partenariat Hungry Cities de la Balsillie School of International Affairs (Université
Wilfrid Laurier), examinera l’intersection entre migration, systèmes alimentaires et durabilité dans
des études de cas issues de l’Afrique, de la Chine et du Canada. Un corridor de transport
transcontinental en Afrique, présenté par le Dr Claude Ngomsi (ONU-Habitat), en partenariat avec
des institutions telles que l’USAID, mettra en lumière un projet d’infrastructure majeur visant à
renforcer la connectivité régionale, soutenir le développement urbain durable et favoriser
l’intégration économique.
 
Dialogue de haut niveau sur l’urbanisation durable en Afrique
L’un des moments forts de la conférence sera un dialogue de haut niveau entre les
ambassadeurs africains à Ottawa. L’Afrique connaît l’un des taux d’urbanisation les plus rapides
au monde — dépassant souvent les 5 % par an —, en particulier dans ses villes secondaires, qui
absorbent désormais la majorité de la croissance démographique.
 
Dans ce contexte, ICCCASU6 organisera un panel spécial sur l’urbanisation durable en Afrique,
réunissant des experts de l’ONU-Habitat et quatre ambassadeurs africains au Canada (deux
francophones, deux anglophones). Ce dialogue promet d’offrir des perspectives diversifiées et
des idées politiques concrètes face à ces défis majeurs.
 
Renforcement des capacités
Dans le cadre de son engagement pour le renforcement des capacités, ICCCASU6 accueillera
également un atelier international de formation à l’Université d’Ottawa. Axé sur des thèmes
sélectionnés de la conférence, l’atelier réunira des experts de l’ONU-Habitat, du monde
académique, des gouvernements, de l’industrie et de la société civile. Destiné en priorité aux
jeunes et aux femmes (mais ouvert à toutes et tous), il portera sur le logement abordable et le
développement urbain durable. Les objectifs incluent la promotion de la localisation des Objectifs
de développement durable (ODD), le partage de bonnes pratiques, le renforcement de la
résilience des communautés urbaines, et l’exploration du rôle des technologies émergentes,
comme l’intelligence artificielle, dans la gestion des villes de demain.
 
Une Expansion à l'Échelle Mondiale
Dans le cadre de son expansion, ICCCASU6 proposera également des événements satellites
dans trois régions supplémentaires, renforçant ainsi sa portée internationale.
 
En Chine, le Professeur Wang Xingping de l’Université du Sud-Est dirigera un programme
académique localisé axé sur les défis urbains propres à la région. Dans les Caraïbes, le
Professeur Olivier Dehoorne de l’Université des Antilles – FWI (France) animera un dialogue
régional stimulant sur les dynamiques urbaines spécifiques aux territoires insulaires. Au Maroc, le
Professeur Kh Md Nahiduzzaman de l’Université Polytechnique Mohammed VI (UM6P)
coordonnera un troisième événement satellite consacré à l’urbanisation en Afrique, apportant une
perspective essentielle au dialogue continental.
 
Chacun de ces événements contribuera par des regards régionaux uniques à l’objectif global
d’ICCCASU6 : favoriser les échanges de connaissances et la collaboration internationale.
 
Alors que la dynamique s’intensifie, nous invitons chaleureusement toutes les personnes
intéressées à se joindre à nous pour ce qui s’annonce comme un événement vibrant,
intellectuellement stimulant et porteur d’impact.
 
ICCCASU6 représentera une occasion exceptionnelle de s’engager avec les recherches et les
pratiques urbaines les plus innovantes, et de contribuer à façonner l’avenir de l’urbanisation
durable à l’échelle des continents.
 
Restez à l’écoute pour les mises à jour concernant l’inscription sur https://icccasu.com/ — et
n’oubliez pas de réserver la date !
 
ICCCASU6 : Là où les idées mondiales rencontrent les solutions locales
Façonnons ensemble l’avenir de l’urbanisation durable.
 
 

ICCCASU Social Media



Did you know that ICCCASU has social media? To be informed on events, conference and news about
ICCCASU please FOLLOW US On our social network.
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